
Interkommunalt politisk råd for Nord-Østerdal. 
 

 
 
PROTOKOLL 04.12.2024 

Onsdag 4. desember 2024 kl. 12.00 til 15.00, kommunestyresalen Tynset rådhus. 
 

Til stede:  
Ordfører Alvdal, Mona Murud   
Ordfører Folldal, Kristin Langtjernet   
Ordfører Rendalen, Linda Døsen Stubsveen 

Ordfører Tynset, Merete Myhre Moen      
Ordfører Os, Ivar Midtdal     
Ordfører Tolga, Bjørnar Tollan Jordet   
Kommunedirektør Alvdal, Per Arne Aaen    
Inger Stubsjøen, Innlandet Fylkeskommune   
Suhur Lorch-Falch, Innlandet Fylkeskommune (på Teams) 
Regionrådgiver Silje Frogner Tangen.      
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Sak 78/2024: Godkjenning av innkalling og sakliste  
 
Forslag til vedtak: 
Innkalling og sakliste godkjennes. 
Vedtatt 
 
Sak 79/2024: Godkjenning av protokoll fra møte 02.10.24 
 
Forslag til vedtak: 
Protokoll fra møte 02.10.24 godkjennes.  
Vedtatt 



Sak 80/24: Referatsaker 
 

Sak 77/24: Forprosjekt interkommunalt friluftsråd 
Det nedsettes ei prosjektgruppe bestående av medlemmer fra Tynset, Alvdal, Rendalen, Folldal, 
Tolga og Os, med prosjektleder fra IPRNØ. Prosjektgruppa gis i mandat å kartlegge status og 
utfordringer i kommunene, vurdere organisering, definere arbeidsoppgaver, stillingsomfang og 
finansiering. 
IPRNØ utgjør styringsgruppa for forprosjektet. Forprosjektet dokumenteres i en egen rapport 
levert styringsgruppa innen 1. desember 2025. 
IPRNØ søker Innlandet fylkeskommune om kr. 450.000 til gjennomføring av forprosjektet. 
Fristen for innsending er fredag 15. november! 
 
Forslag til vedtak: 

 Regionrådgiver sender inn søknad til Innlandet fylkeskommune innen fristen 15. November 2024. 
 Vedtatt. 
 
Sak 81/2024: Regional nærings- og energistrategi 
 
Kortversjon av saken: 
I handlingsplan for IPRNØ for 2024-2026 er næringsutvikling ett av flere satsingsområder, og i løpet av 
perioden skal det etableres en helhetlig regional næringsstrategi, og det skal vurderes en felles 
energistrategi. Tilgang på energi er en viktig driver for næringslivet, og det foreslås at se disse to tema 
sammen og utarbeide en felles nærings- og energistrategi. 
 
Saksopplysninger: 
Arbeidet skal bygge på dagens gode dialog mellom kommuner og næringsliv, og de positive tiltak og 
løpende arbeid som skjer i kommunene. Utvikling av dagens næringsliv og nyetableringer forutsetter 
tilgang på energi. Tilgang på energi kan løses og/eller være avhengig av nettilgang særlig til overordnet 
nett, men også av høyere produksjon lokalt. Det er fornybar energi i ulike former som det er naturlig å 
vurdere dersom produksjonen skal økes. Hvordan kraft skal produseres og hvor vil være en diskusjon som 
ikke kan løses gjennom en strategi som denne. Men strategien kan peke retning i forhold til behov og 
eventuell videre prosess. Som eksempel vil det være opp til hver enkelt kommune å bestemme hva slags 
fornybar energi man vil satse på.  
 
Næringsforum i Fjellregionen (NiF) har kommet med sine forventninger til prosessen. I hovedtrekk går 
dette på: 

• Strategien må også omfatte Røros og Holtålen. 

• Næringslivet må være representert i styringsgruppa 

• Planprogram må forankres både i næringslivet og den enkelte kommune. 

• Strategien bør være klar i løpet av 2025. 
 
Saksvurdering: 
Det foreslås at prosjektet organiseres med IPRNØ som prosjekteier, KD-forum som styringsgruppe og en 
prosjektgruppe bestående av kommunens næringsansvarlige. Regionrådgiver Silje Frogner Tangen som 
prosjektleder, med bistand fra regional rådgiver Hanne Maageng Olsen. Utvalgte næringsaktører inviteres 
til å delta i en referansegruppe, og øvrig næringsliv og andre interessenter inviteres til å delta i prosessen. 
 



Næringsforum i Fjellregionen (NiF) er en viktig aktør på vegne av næringslivet som er åpen for 
medlemmer fra hele vår region og Røros. Den har i dag ca. 80 medlemsbedrifter. NiF jobber aktivt med å 
tilrettelegge for utvikling og gode rammevilkår for næringslivet og sikre bolyst.  
 
Samhandling med næringslivet i en slik prosess er viktig. God forankring og felles eierskap gir en strategi 
energi inn i en retning en enes om. Det foreslås å gi næringslivet mulighet til å komme med innspill til 
prosessen før sak om oppstart legges frem for politisk behandling i hver kommune. 
Forslag til prosjektbeskrivelse ligger vedlagt. 
 
Forslag til vedtak: 

1. IPRNØ stiller seg bak vedlagte prosjektbeskrivelse, med endringer vedtatt i kommunedirektør- og 
ordførermøte, og en utdyping av målformulering og ambisjonsnivå. Prosjektbeskrivelsen med 
redaksjonelle endringer utført av regionrådgiver, sendes på epost til ordførerne og 
kommunedirektører. 

2. Det gis mulighet for innspill til den fremlagte prosjektbeskrivelsen fram til 31. desember. 
3. Det utarbeides felles sak til kommunestyrene som behandler sak om oppstart innen januar 2025. 

Vedtatt 
 
Sak 82/2024: Bolig for Velferd Innlandet 
 
Kortversjon av saken: 
Statsforvalteren i Innlandet, Innlandet fylkeskommune, NAV Innlandet, NAV Hjelpemiddelsentralen 
Innlandet og Husbanken øst startet i 2021 et samarbeid med hensikt å samordne den offentlige innsatsen 
på det boligsosiale/boligpolitiske området. Samarbeidet ønsker å bistå kommunene i Innlandet med de 
utfordringer og behov den enkelte kommune har, og ut fra føringer de ulike nasjonale strategiene 
innenfor de aktuelle fagområdene gir. De er også tilgjengelige for enkeltkommuner der det etterspørres, 
enten samlet eller hver for oss. Her kan de for eksempel nevne møter eller workshop med 
politikere/ansatte i kommunen der tema kan være hvordan man skal arbeide med det 
boligsosiale/boligpolitiske området i kommunen (boligdager) eller bransjemøter der utbyggere inviteres 
til dialog og boligutvikling. 
 
Presentasjon ved Bente Nygaard Lindstad og Anja Kolbu Moe fra Statsforvalteren i Innlandet, Morten 
Sandbakken fra NAV Hjelpemiddelsentralen og Lars Halleraker fra Husbanken øst. 
 
Presentasjonen vedlegges møteprotokollen. 
 
Forslag til vedtak: 
Informasjon tas til orientering. 
Vedtatt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 83/24: Budsjett 2025 
 
Kortversjon av saken: 

Budsjett 2025 Interkommunalt politisk råd for Nord-Østerdal 

   

  2025 

Utgifter   

 Lønn og sosiale kostnader 900 000 

 Husleie og sekretariat 100 000 

 Økonomitjenester, renter og gebyrer 175 000 

 Abonnement  10 000 

 Gaver 10 000 

 Møter 115 000 

 Reiser, kurs og konferanser 75 000 

 Innleide ressurser 700 000 

 Markedsføring 500 000 

 Nord-Østerdalsting 150 000 

 Regionalt ungdomsråd 23 500 

 Regionalt kompetanseforum 10 000 

 Sekretariat Jernbaneforum og Vegforum RV3 110 000 

 Utgifter tilflytting (Hematt)  500 000 

 Ungt Entreprenørskap Innlandet 500 000 

 Innafor 300 000 

 Forprosjekt regionalt friluftsråd 450 000 

 Regional innkjøpsrådgiver 850 000 

 Psykisk helse 150 000 

 Aktiviteter/tiltak i hht. handlingsplan 580 000 

 Totalt 6 208 500 

   
Inntekter   

 Refusjon fra Innlandet fylkeskommune 2 500 000 

 Refusjoner fra kommuner 1 050 000 

 Prosjektmidler 1 458 500 

 Inntekter Hematt 100 000 

 Ubrukte partnerskapsmidler og renteinntekter 1 100 000 

 Totalt 6 208 500 

 
Informasjon ved Silje Frogner Tangen. 
 
Forslag til vedtak: 
Budsjettforslaget fra regionrådgiver vedtas. 
Vedtatt 



Sak 85/2024: Nord-Østerdalstinget 
 
Kortversjon av saken: 
Hva ønsker vi at Nord-Østerdalstinget skal være? Veien videre. Bør samtlige formannskapsmedlemmer 
være med på dette viktige arrangementet 2 ganger i året. For å få med samtlige representanter, så er 
kanskje en økonomisk kompensasjon nødvendig? Det er meget variabelt hvilke kommuner som deltar 
med samtlige representanter og ikke. 
 
Nord-Østerdalstinget er i utgangspunktet en samlingsarena for formannskapene i Nord-Østerdal. Ved å 
samle alle formannskapene samtidig får man en bredere forankring av det regionale arbeidet. Et årlig 
felles formannskapsmøte med møteinnkalling er viktig for regional utvikling. 
 
Informasjon ved Silje Frogner Tangen. 
 
Forslag til vedtak: 
Informasjon tas til orientering. 

1. Regionrådgiver sender ut møteinnkalling til samtlige formannskap til Nord-Østerdalstinget 
mandag 19. mai 2025.  

2. Regionrådgiver sender ut møteinvitasjon til samtlige formannskap til Nord-Østerdalstinget 
onsdag 5. november 2025. 

Vedtatt 
 
Sak 85/24: Møtekalender 2025 
 
Informasjon ved Silje Frogner Tangen. 
 
Oppdatert møtekalender ligger vedlagt. 
 
Forslag til vedtak: 
Informasjon tas til orientering. 
Vedtatt med endring av dato på Nord-Østerdalstinget til mandag 19. mai 2025. 
 
Sak 86/2024: Veterinærdekning 
 
Kortversjon av saken:  
Vi ser en utvikling i retning av større utfordringer med å sikre forsvarlig veterinærberedskap. 
En av utfordringene er at få veterinærer søker seg til stillinger hvor det kreves at du kjører vakt. Videre 
krever veterinærer en økonomisk sikkerhet med en betydelig økning i offentlig tilskudd for å inngå 
vaktavtaler med kommunene. 
 
Kommunene har både et må-ansvar, og et sørge for forsvarlig-ansvar. 
Stram kommuneøkonomi gjør det krevende å imøtekomme krav. Vi må tenke helhet. 
Konkurranse mellom kommuner om å tilby gode ordninger. Mangel på veterinærer gjør at de står sterkt i 
sine forhandlinger/krav til oss kommunene. Vi blir presset på å tilby bedre økonomiske vilkår – 
kommuner overbyr hverandre, uten at det blir flere veterinærer av den grunn. Dette er en spiral vi har 
hatt eksempelvis blant fastleger. Det er viktig at det denne utfordringen løftes opp på nasjonalt nivå for å 
finne løsning som sikrer nødvendig veterinærdekning til husdyrprodusentene, forutsigbarhet og 
stabilitet.  



Dyrevelferdsmeldinga. Stabil og forutsigbar veterinærdekning/veterinærvakt også god dyrevelferd (– og 
god bondevelferd). Statens stimuleringstilskudd er i dag langt fra nok til å innfri kravene veterinærer 
stiller. 
 
Kommunestyrene i Alvdal og Folldal har nå et kommunestyrevedtak som sier: 
Det søkes snarest kontakt med Kommunenes Sentralforbund med sikte på sentrale forhandlinger. 
Alvdal/Folldal kommune ønsker å legge økt politisk press på myndighetene slik at stimuleringstilskuddet 
økes. 
 
IPRNØ utfordrer leder i KS Innlandet, Merete Myhre Moen, til å orientere om kontakten med KS sentralt i 
denne saken. Kommunedirektøren i Alvdal har også vært i kontakt med KS v/ Trond Lesjø og orienterer 
IPRNØ om dette. 
 
Informasjon ved Mona Murud. 
 
Forslag til vedtak: 
Informasjon tas til orientering. 
Behandling av saken fortsetter på epost. 
 
Sak 87/2024: Reiselivsstrategi Innlandet 
 
Kortversjon av saken: 
Avdeling for Næring- og internasjonalt samarbeid mottak en politisk bestilling om å utarbeide 
reiselivsstrategi i Innlandet med bakgrunn i «Det grønne Innlandet: Regional plan for klima, energi og 
miljø»; Kapittel 2.4., Satsingsområde 1. - Innovasjon og næringsutvikling for grønn omstilling i 
Innlandet, og tilhørende handlingsprogram:   
  
5.1.4a Utarbeide en strategi for reiselivet i tråd med nasjonale og regionale målsettinger innen klima, 
miljø og energi, der prinsippene for besøksforvaltning ligger til grunn.  
  
Mandatet for arbeidet ble behandlet i hovedutvalg for næring i mars 2024. Etter dette har det vært holdt 
regionale innspillmøter (innspillmøte for Østerdalen var i Alvdal 6. juni 2024 med 25 frammøtte) politiske 
møter, interne arbeidsgrupper i Innlandet fylkeskommune og eksterne arbeidsmøter i samarbeid med 
Innovasjon Norge, Statsforvalteren, KS og destinasjonsselskapene. 
  
Menon Economics skal gjennomføre et kunnskapsgrunnlag om reiselivet i Innlandet på kommune-, 
region- og fylkesnivå sammenlignet med andre fylker. 
Dokumentet skal ut på høring i februar 2025 og sluttbehandles i Fylkesting før sommeren 2025. 
 
Presentasjon ved Liv Bjerke. 
 
Presentasjonen vedlegges møteprotokollen. 
 
Forslag til vedtak: 
Informasjon tas til orientering. 
Vedtatt 
 
 



Sak 88/2024: Diverse orienteringer 
- Ordførersamling i Oslo 13. – 15. januar 2025. 
- Tynset studie- og høgskolesenter 
- «Hematt» i Trondheim lørdag 22. mars 2025 

 
Sak 89/2024: Eventuelt  

- Gjensidig informasjonsutveksling fra fylkeskommunen. Presentasjonen vedlegges 
møteprotokollen. 

 
 
Med vennlig hilsen  
Mona Murud, regionrådsleder 
Silje Frogner Tangen, regionrådgiver 
 

 


